
1 
 

Provinciale Commissie NLWM op 16 april 2018 

Geachte commissie, 

Het voormalige eiland Marken is rijk aan kieviten, grutto’s en tureluurs. Het waterpeil staat er 

tamelijk hoog en de greppels zijn netjes open. En er is geen pitrus. Het land worden keurig 

beheerd door het melkveehouderijbedrijf van de familie Terlouw die zich daarbij wijden aan 

agrarisch natuurbeheer. Dit “wonder van Marken” verdient navolging bij Markenbinnen.  

Geef ruimte aan agrariërs die omschakelen naar natuurinclusief boeren. Vier agrariërs zijn 

hier al actief in agrarisch natuurbeheer. Ook is er een zorgboerderij. Bij een andere agrariër 

heeft een coöperatie van bewoners geïnvesteerd in zonnepanelen op daken van stallen. Wij 

vragen uw steun voor nieuwe initiatieven zoals een prijsopslag op zuivelproducten voor 

weidevogelbeheer, een prijsvraag of ontwerpwedstrijd voor lichtere machines en stages voor 

studenten die zich willen bekwamen in natuurinclusief boeren. 

Grootschalige landbouw past niet bij veenweidegebieden zoals de Markerpolder. Op basis van 

het principe “de vervuiler betaalt” ligt het voor de hand om de maatschappelijke schade van 

waterpeilverlagingen in rekening te brengen bij de aanvragers. In de Markerpolder is een 

heffing van 24.000 euro à 40.000 euro per ha nodig voor de vorming van een nazorgfonds om 

schades aan funderingen op te kunnen vangen. Wij verzoeken u een voorstel te maken voor de 

opzet van een nazorgfonds dat als financiële zekerheid voor huiseigenaren kan dienen. 

Volgens het HHNK is de bodemdaling een probleem, maar “dit probleem valt onder de 

verantwoordelijkheid van de algemene democratie, namelijk de provincie Noord-Holland en 

de gemeenten in het gebied”1. Aansprakelijkheidsrisico’s verschuiven dus naar de provincie 

en gemeenten. Deelt Provinciale Staten deze zienswijze van het HHNK? Heeft u ingestemd 

met de splitsing van verantwoordelijkheden voor waterpeilverlagingen (HHNK) en 

bodemdalingen (provincie en gemeenten)? Is deze splitsing naar uw oordeel in de praktijk 

werkbaar? Is de provincie voor het geheel eindverantwoordelijk? Dat is nu diffuus. 

Het veenweidegebied is een cultuurhistorisch waardevolle landschap dat kansen biedt voor 

biodiversiteit en recreatie. Het is een el dorado voor varen, kanoën en schaatsen. Er is grote 

belangstelling voor wandelroutes langs de Stelling van Amsterdam. Tijdelijke inundaties of 

waterbergingen zijn geschikte slaapplaatsen voor Grutto’s of paaiplaatsen voor vissen. Benut 

deze mogelijkheden. 

Provinciale Staten heeft zich vorig jaar aangegeven dat een verdere bodemdaling van 

veenweidegebieden moet worden gestopt. De waterpeilverlagingen voor een enkele agrariër 

in de Markerpolder zijn daarmee onverenigbaar. Hij heeft zijn melkveehouderijbedrijf al 

beëindigd en hij recent zijn land te koop gezet. Verscheidene agrariërs hebben belangstelling 

voor agrarisch natuurbeheer en kavelruil. De tijd is rijp voor een gebiedsgerichte aanpak in de 

Markerpolder en de Starnmeer. 

Mijn dank voor uw aandacht. 

Willem Rol 

Schakelstraat 23, 1536 AP Markenbinnen, willem.rol@ziggo.nl 

                                                           
1 Waterprogramma 2016-2021 van het HHNK d.d. 3 november 2015 (blz 41). 
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